

Title (en)

Heat collecting plant usable for heating by means of a heat pump.

Title (de)

Vorrichtung zur Gewinnung von Heizwärme nach dem Wärmepumpenprinzip.

Title (fr)

Installation de recuperation de chaleur utilisable pour le chauffage au moyen d'une pompe à chaleur.

Publication

**EP 0016211 A1 19801001 (DE)**

Application

**EP 79901087 A 19800325**

Priority

DE 2836768 A 19780823

Abstract (en)

[origin: WO8000490A1] The plant comprising a heat pump and used to collect the heat for heating from surrounding heat sources such as outdoor air, is provided with a water tank (5) which is in heat exchange relationship on one hand with the surrounding heat source and, on the other hand, with the coolant circuit of the heat pump through a coolant evaporator (6). By drawing heat from the water tank (5) and introducing that heat into the coolant circuit, the water tank (5) is always kept at a low temperature close to 0 C so that there is almost permanently a heat transfer from the surrounding heat sources towards the water tank (5). To reduce the size of the water tank (5), a coolant evaporator (7) is provided in contact with the outdoor air and it evaporates part of the coolant which is variable according to the outdoor temperature. During hot periods the outdoor evaporator (7) may be used to heat the water tank which is possibly frozen by introducing into the water tank (5) the heat coming from the outdoors air through an additional liquifier (9) mounted into the water tank (5).

Abstract (fr)

L'installation comprenant une pompe à chaleur est utilisée pour récupérer de la chaleur pour le chauffage à partir de sources de chaleur environnantes, telles que l'air extérieur, est munie d'un réservoir à eau (5) qui est en relation d'échange de chaleur, d'une part avec la source de chaleur environnante et, d'autre part, avec le circuit de réfrigérant de la pompe à chaleur à travers un évaporateur de réfrigérant (6). En prélevant de la chaleur du réservoir d'eau (5) et en l'introduisant dans le circuit du réfrigérant on obtient que le réservoir d'eau (5) se trouve toujours à une température basse approchant 0 C de façon qu'il y ait presque toujours un transport de chaleur des sources environnantes vers le réservoir d'eau (5). Pour pouvoir réduire les dimensions du réservoir d'eau (5) on prévoit un évaporateur de réfrigérant (7) qui est en contact avec l'air extérieur et qui évapore une partie du réfrigérant qui est variable selon la température extérieure. Dans des périodes chaudes l'évaporateur extérieur (7) peut être utilisé pour rechauffer le réservoir d'eau (5) éventuellement gelé en introduisant dans celui-ci la chaleur provenant de l'air extérieur à travers un liquefacteur additionnel (9) situé dans le réservoir d'eau (5).

IPC 1-7

**F24J 3/04**

IPC 8 full level

**F25B 1/00** (2006.01); **F25B 27/00** (2006.01); **F25B 27/02** (2006.01); **F25B 30/06** (2006.01)

CPC (source: EP)

**F25B 30/06** (2013.01); **Y02B 30/52** (2013.01)

Cited by

DE102006012430B4

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE FR GB NL SE

DOCDB simple family (publication)

**WO 8000490 A1 19800320**; DE 2836768 A1 19800228; DK 162880 A 19800417; EP 0016211 A1 19801001; JP S55500584 A 19800904

DOCDB simple family (application)

**DE 7900095 W 19790823**; DE 2836768 A 19780823; DK 162880 A 19800417; EP 79901087 A 19800325; JP 50143579 A 19790823